

**Angus Reid Institute  
King Charles Coronation  
April 10-12, 2023**

**La version française suivra.**

Today's survey is about Canada and the Royal Family.

**QR1.**

**Base=All**

**Single choice**

As you may know, King Charles' coronation is May 6, 2023. How do you feel about this coming event?

Really looking forward to it

Interested to watch some of it

Will probably read a little about it but not that interested

Don't care at all

**QR2.**

**Base=Top three in QR1**

**Single choice**

If you have to describe the coronation, would you say it is:

One of the biggest events of the year

An important event among many others

Not that important

Not important at all

**QR3. [T]**

**Base=All**

**Single choice grid**

What is your overall impression of the following members of the royal family?

[Rows] [Randomize except for King Charles]

[anchor] King Charles

Queen Consort Camilla

Prince William

Princess Catherine (Kate)

Prince Harry

Meghan, Duchess of Sussex

[COLUMNS]

Very favourable

Favourable

Unfavourable

Very unfavourable  
No opinion/Can't say  
I don't know who this person is

**QR4. [T]**  
**Base=All**  
**Single choice**

Thinking about the royal family, how relevant is it to you personally these days?

More relevant than ever  
As relevant as it used to be  
Becoming less relevant  
No longer relevant at all

**QR5. [T]**  
**Base=All**  
**Single choice**

In your opinion, what kind of values does the royal family reflect?

Modern values  
Outdated values  
Both  
Neither  
Don't know/ Can't say

**Half sample gets this:**

**1,000/1,000**

**QR6a. [T]**  
**Base=Split sample**  
**Single choice**

After Queen Elizabeth II died last year, Charles was proclaimed King. Do you support or oppose Canada continuing to recognize him, by swearing oaths to him, putting him on currency, and recognizing him as official head of state?

Strongly support  
Moderately support  
Moderately oppose  
Strongly oppose

**Half sample gets this:**

**QR6b.**  
**Base=Split sample**

### Single choice grid

After Queen Elizabeth II died last year, Charles was proclaimed King. Thinking about some the main elements of his role when it comes to Canada, tell us whether you support or oppose each:

Swearing an oath to King Charles at some official ceremonies  
Singing “God save the King” at official ceremonies  
Putting Charles’ face on Canadian currency  
Recognizing him as King of Canada

Strongly support  
Moderately support  
Moderately oppose  
Strongly oppose

#### QR7.

Base=All

#### Single choice

There has been some discussion about Camilla’s title. Over the last several months, Buckingham Palace has referred to her as “Queen Consort”. It has since announced the word “consort” will be dropped and she will be referred to as “Queen Camilla”. Which title, if any, do you prefer?

Queen Consort Camilla  
Queen Camilla  
Neither – she should not be referred to as “Queen”

#### QR8. [T]

Base=All

#### Single choice

Regardless of her title, do you support or oppose Canada recognizing King Charles’ wife Camilla as Queen?

Strongly support  
Moderately support  
Moderately oppose  
Strongly oppose

#### QR9.

Base=All

#### Single choice

Do you think King Charles will be a better or worse monarch than his predecessor, Queen Elizabeth, or about the same?

Better  
The same

Worse  
Not sure/Can't say

**QR10 [T].**  
**Base=All**  
**Single choice**

Last year, six Caribbean countries – Belize, the Bahamas, Jamaica, Grenada, Antigua and Barbuda and St. Kitts and Nevis – announced plans to sever ties with the monarchy and remove the head of the royal family as their head of state. They are following in the steps of Barbados, which became a republic in 2021.

How do you feel about this? Is it the right decision or the wrong decision for those countries to sever ties with the British monarchy?

Right decision  
Wrong decision  
Don't know/ Can't say

**QR11. [T]**  
**Base=All**  
**Single choice**

And what about Canada? Do you think Canada should continue as a constitutional monarchy for generations to come?

Yes  
No  
Not Sure

**QR12.**  
**Base= If no in QR11**  
**Single choice**

In Canada, cutting ties with the British monarchy means changing this country's constitution. This would require unanimous consent from the House of Commons, the Senate and each of the provincial legislatures.

Some people say the difficulty involved in changing the constitution is a reason to stick with the current monarchy system, even if there is a desire to change.

Other people say cutting ties with the monarchy should happen, even if the process of changing the constitution is difficult.

Which is closer to your point of view, should Canada:

**[rotate]**

Try to change the constitution to cut ties with the monarchy even if it is difficult  
Stick with the monarchy because changing the constitution is difficult

**QR13.**

**Base=All**

**Single choice**

In recent years, and since Charles became King, there have been calls for the royal family to acknowledge, apologize and pay reparations for the British monarchy's role in the slave trade. In Canada, there have been similar calls from Indigenous leaders for a royal apology over for its role in Canadian residential schools.

Suppose King Charles were to make such an apology. What impact, if any would this have on your support for his reign?

- It would have a positive impact
- It would not have an impact either way
- It would have a negative impact
- Not sure/Can't say

**QR14.**

**Base=All**

**Single choice**

In 2021, Prince Harry and Meghan Markle broke away from the royal family. Recently they released a six-part Netflix documentary series explaining their decisions and Prince Harry released a book called 'Spare'. How much attention, if any, have you been paying to these releases and the stories coming out of them?

- A lot
- A little
- Not much
- None at all

**QR15.**

**Base=All**

**Multi-choice**

Finally, we'd like to know about your connection to the colonial Britain. Are you personally from a Commonwealth country other than Canada (i.e. United Kingdom, South Africa, Australia, New Zealand), or a former colony (i.e. India, Hong Kong, Kenya, West Indies)? Or were your parents from one of those countries?

- I personally was born in a Commonwealth country or former colony
- My parents were born in one
- Other relatives were born in one
- None of the above [Exclusive]

## EXIT QUESTION

Thanks for your participation in this study. If you're interested in seeing the results, please click yes below and you'll be sent to report once we analyze the data and write it up!

Yes, please send it to me

No thanks

### Français

Notre sondage d'aujourd'hui porte sur le Canada et la famille royale.

#### QR1.

**Base=All**

**Single choice**

Comme vous le savez peut-être, la date du couronnement du roi Charles est le 6 mai 2023. Comment vous sentez-vous par rapport à cet événement?

J'ai vraiment hâte

Je le regarderai avec un certain intérêt

Je vais probablement lire à ce sujet dans les médias, mais ça ne m'intéresse pas trop

Ça m'est complètement égal

#### QR2.

**Base=Top three in QR1**

**Single choice**

Si l'on vous demandait de décrire ce couronnement, que diriez-vous :

C'est un des événements les plus importants de l'année

C'est un événement important parmi tant d'autres

Ce n'est pas si important

Ce n'est pas important du tout

#### QR3. [T]

**Base=All**

**Grid**

Quelle est votre opinion générale des membres suivants de la famille royale?

[Rows] [Randomize except for King Charles]

[anchor] Le roi Charles

La reine consort, Camilla

Le prince William

La princesse Catherine (Kate)

Le prince Harry

La duchesse de Sussex, Meghan

[COLUMNS]

Très favorable

Favorable

Défavorable

Très défavorable

Je n'ai pas d'opinion/je ne peux pas dire

Je ne connais pas cette personne

**QR4. [T]**

**Base=All**

**Single choice**

Dans quelle mesure la famille royale est-elle pertinente pour vous, à l'heure actuelle?

Plus pertinente que jamais

Aussi pertinente qu'elle l'a toujours été

De moins en moins pertinente

Elle n'est plus pertinente du tout

**QR5. [T]**

**Base=All**

**Single choice**

Selon vous, quel genre de valeurs la famille royale incarne-t-elle?

Des valeurs modernes

Des valeurs démodées

Ces deux types de valeurs

Aucune de ces valeurs

Je ne sais pas/je ne peux pas dire

**Half sample gets this:**

**1,000/1,000**

**QR6a. [T]**

**Base=Split sample**

**Single choice**

Après le décès de la reine Elizabeth II l'an dernier, Charles a été proclamé roi. Croyez-vous que le Canada devrait continuer de le reconnaître en lui prêtant serment, en mettant son image sur notre monnaie et en le reconnaissant comme chef d'État, ou êtes-vous en désaccord avec cela?

Fortement en faveur  
Moyennement en faveur  
Moyennement en désaccord  
Fortement en désaccord

**Half sample gets this:**

**QR6b.**

**Base=Split sample**

**Single choice grid**

Après le décès de la reine Elizabeth II l'an dernier, Charles a été proclamé roi. Pensez à certains éléments liés à son rôle et à ses fonctions au Canada. Êtes-vous en faveur ou non des choses suivantes :

Prêter serment au roi Charles au cours de certaines cérémonies officielles

Chanter l'hymne royal « Dieu protège le roi » (« God save the King ») au cours de cérémonies officielles

Mettre son image sur notre monnaie

Qu'il soit reconnu un tant que roi du Canada

Fortement en faveur  
Moyennement en faveur  
Moyennement en désaccord  
Fortement en désaccord

**QR7.**

**Base=All**

**Single choice**

Il a récemment été question du titre de Camilla. Au cours des derniers mois, Buckingham Palace l'a désignée comme étant « reine consort ». Depuis, il a été annoncé que le terme « consort » sera abandonné et qu'elle s'appellera désormais « reine Camilla ». Quel titre préférez-vous qu'elle porte?

Reine consort Camilla

Reine Camilla

Aucun – on ne devrait pas l'appeler « reine »

**QR8. [T]**

**Base=All**

**Single choice**

Peu importe son titre, êtes-vous en faveur que le Canada reconnaisse la femme du roi Charles comme reine?

Fortement en faveur  
Moyennement en faveur  
Moyennement en désaccord

Fortement en désaccord

**QR9.**

**Base=All**

**Single choice**

Croyez-vous que le roi Charles sera un meilleur souverain que son prédécesseur, la reine Elizabeth, ou bien croyez-vous qu'il sera pire ou que ce sera la même chose?

Meilleur

Même chose

Pire

Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire

**QR10 [T].**

**Base=All**

**Single choice**

L'année dernière, six pays des Caraïbes, soit le Belize, les Bahamas, la Jamaïque, Antigua-et-Barbuda, ainsi que Saint-Kitts-et-Nevis, ont annoncé leur intention de rompre les liens avec la monarchie et de retirer le rôle de chef d'État au monarque britannique. Ils suivent ainsi les traces de la Barbade, qui est devenue république en 2021.

Quels sentiments avez-vous à propos de ceci? Est-ce que ces pays ont pris la bonne ou la mauvaise décision, en choisissant de s'affranchir de la monarchie britannique?

Bonne décision

Mauvaise décision

Je ne sais pas / je ne peux pas dire

**QR11. [T]**

**Base=All**

**Single choice**

Et qu'en est-il du Canada? Croyez-vous que le Canada devrait demeurer une monarchie constitutionnelle pour les générations à venir?

Oui

Non

Je ne suis pas certain

**QR12. [T]**

**Base= If no in QR11**

Pour le Canada, s'affranchir de la monarchie britannique impliquerait une modification à la Constitution du pays. Un consentement unanime de la Chambre des communes, du Sénat et des assemblées législatives provinciales serait alors nécessaire.

Certains disent que les difficultés liées à la modification de la Constitution représentent à elles seules une bonne raison pour garder le régime de monarchie constitutionnelle actuel, même s'il y a un fort désir de changement dans la population.

D'autres disent qu'il faut rompre les liens avec la monarchie, même si le processus de modification de la Constitution s'avère difficile.

Quel énoncé se rapproche le plus de votre opinion? Le Canada devrait-il :

[rotate]

Tenter de modifier la Constitution pour s'affranchir de la monarchie, même si c'est difficile  
Rester avec la monarchie, parce qu'il est difficile de modifier la Constitution

**QR13.**

**Base=All**

**Single choice**

Au cours des dernières années, on a demandé à la monarchie et au roi Charles, depuis qu'il a accédé au trône, de reconnaître, s'excuser et faire amende honorable quant au rôle historique de la monarchie britannique dans la traite des esclaves. Au Canada, des dirigeants autochtones ont également demandé des excuses royales quant au rôle de la Couronne britannique dans le dossier des pensionnats autochtones canadiens.

Supposons que le roi Charles fasse de telles excuses. Dans quelle mesure cela aurait-il une incidence sur votre soutien personnel envers son règne?

Ça aurait un effet positif  
Aucun effet, d'une manière ou d'une autre  
Ça aurait un effet négatif  
Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire

**QR14.**

**Base=All**

**Single choice**

En 2021, le prince Harry et sa femme Meghan Markle ont quitté la famille royale. Ils ont récemment été à la tête d'une série documentaire de six épisodes sur Netflix pour expliquer cette décision et le prince Harry a également publié ses mémoires, intitulées « Le suppléant ». Dans quelle mesure avez-vous prêté attention à cela et aux histoires publiées dans les médias sur le sujet?

Beaucoup  
Un peu  
Pas vraiment  
Pas du tout

**QR15.****Base=All****Multi-choice**

Pour finir, nous aimerions en savoir un peu plus sur vos liens avec la Grande-Bretagne et ses colonies. Êtes-vous originaire d'un pays du Commonwealth autre que le Canada (p. ex., la Grande-Bretagne, l'Afrique du Sud, l'Australie, la Nouvelle-Zélande) ou une ancienne colonie britannique (p. ex., l'Inde, Hong Kong, le Kenya, les Antilles)? Ou encore, est-ce que vos parents sont originaires d'un de ces pays?

Je suis né dans un pays du Commonwealth ou une ancienne colonie britannique

Mes parents y sont nés

D'autres membres de ma famille y sont nés

Non, aucune de ces réponses [Exclusive]

**EXIT QUESTION**

Merci de votre participation à notre étude. Si vous souhaitez en connaître les résultats, veuillez cliquer sur l'option « oui » ci-dessous et nous vous enverrons le communiqué que nous rédigerons lorsque nous aurons analysé les données!

Oui, veuillez me l'envoyer

Non merci